NEIGHBOURHOOD WATCH BULLETIN
This bulletin is issued by the Wellington Community Police Centre, located at 1064 Wellington Street West. It is designed to inform residents about activities carried out by the Ottawa Police Service and measures that can be taken by residents to promote greater personal and community safety and security. 
Le français suit
1.  STEP in December
2.  Fraud targeting young people

3.  Another fraud alert


1.   STEP in December
The Gatineau Police Service and Ottawa Police Service’s Selective Traffic Enforcement Program (STEP) will focus on impaired driving and unsafe lane changes during the month of December. 

Impaired Driving:
Between 2013 and 2017, there were 1,462 reportable collisions involving impaired driving resulting in 621 injuries and 12 fatalities. 
Unsafe Lane Changes:
Between 2013 and 2017, there were 6,126 collisions resulting in 693 injuries and 4 deaths. 

The Safer Roads Ottawa Program is a leading community partnership between Ottawa Fire Services, Ottawa Paramedic Service, Ottawa Police Service, Ottawa Public Health and the Transportation Services Department committed to preventing or eliminating road deaths and serious injuries for all people in the City of Ottawa, through culture change, community engagement, and development of a sustainable safe transportation environment. 

 Also participating in the Safer Roads Ottawa Program are the Royal Canadian Mounted Police (RCMP), Ontario Provincial Police (OPP), Sureté du Québec, Department of National Defence’s Military Police and Gatineau Police Service to improve road safety for all residents of the national capital region. 

Ottawa residents have identified traffic safety as a top priority. The Safer Roads Ottawa Program is committed to using available resources to make Ottawa roads safer for residents. 

2.  Fraud targeting young people
The Ottawa Police Service Organized Fraud Unit is warning the community about a recent fraud trend targeting young people.

The suspects approach young people and convince them to loan out their bank card and PIN.  They are offered financial compensation in return for the loaning of their card. The suspects will then deposit the proceeds from another fraud into the young person’s bank account and immediately withdraw the money.

Banks will normally determine that the deposit is a fraud and the card holder will be responsible for the money that was withdrawn.

Card holders are recruited through acquaintances or through social media sites. The target audience for this scam is high school students with bank accounts. Peer pressure is used to recruit them as well as the promise of easy money.

Parents are encouraged to discuss this scam with their children and emphasize the fact that:
•       You are responsible for everything that goes on in your bank account
•       Do not give out your bank card or PIN to anybody
•       There is no way to get “free” money

If you believe you or your child is currently in the middle of a similar scam, contact your bank and have your account frozen immediately.

For more information on this and other frauds, please follow @FraudOttawa
3.  Another fraud alert
Be on the lookout for phishing emails that mimic shipping alerts from known brands like UPS, FedEx, USPS, Canada Post and DHL. These messages often include familiar logos and language to fool recipients into thinking the emails are legitimate. In reality, they are designed to spread malicious software, steal money, and/or trick people into revealing their login passwords.

 

Please be aware that while attacks like these happen year round, they generally increase during the holiday shopping season. Because phishing emails can closely resemble real notifications, it’s important to remain vigilant and carefully check all shipping alerts before clicking a link or downloading an attachment.
 
*******************
1.  Le PASC au mois de décembre

2.  Une arnaque en vogue et visant les jeunes gens
3.  Une autre fraude


1.  
Le Service de police de Gatineau et le Service de police d’Ottawa, par l’intermédiaire de son Programme d’application sélective en matière de circulation (PASC), focaliseront leur attention sur la conduite avec facultés affaiblieset les changements de voie dangereux durant le mois décembre. 

Conduite avec facultés affaiblies
De 2013 à 2017, il y a eu 1 462 collisions à déclarer ayant impliqué des conducteurs avec facultés affaiblies. Ces collisions ont engendré 12 décès et 621 blessures.  

Changements de voie dangereux
De 2013 à 2017, il y a eu 6 126 collisions, qui ont causé des blessures à 693 personnes et entraîné 4 décès.  
Le Programme d’amélioration de la sécurité des routes à Ottawa est un important partenariat communautaire liant le Service des incendies d’Ottawa, le Service paramédic d’Ottawa, le Service de police d’Ottawa, Santé publique Ottawa et les Services des travaux publics, et qui s’engage à la prévention ou l’élimination des décès et des blessures graves sur la route pour le bien commun à Ottawa, par la voie du changement culturel, de l’engagement communautaire et du développement d’un environnement de transport durable et sûr.

Parmi les participants au Programme d’amélioration de la sécurité des routes à Ottawa, on compte aussi la Gendarmerie royale du Canada (GRC), la Police provinciale de l’Ontario (PPO), la Sûreté du Québec, la Police militaire du ministère de la Défense nationale et le Service de police de Gatineau, visant tous à accroître la sécurité routière pour tous les résidents de la région de la capitale nationale.

Les résidents d’Ottawa ont identifié la sécurité routière parmi leurs fortes priorités. Le Programme d’amélioration de la sécurité des routes à Ottawa s’est engagé à faire appel aux ressources disponibles pour rendre les routes d’Ottawa plus sûres pour ses résidents.

2.  Une arnaque en vogue et visant les jeunes gens
L’Unité des fraudes organisées du Service de police d’Ottawa tient à mettre en garde la collectivité à propos d’une arnaque en vogue et visant les jeunes gens.

Les suspects abordent des jeunes, les persuadant à prêter leur carte bancaire et à divulguer leur NIP. On leur propose une compensation financière en échange du prêt de leur carte. Les suspects déposeront alors les recettes d’une autre fraude dans le compte bancaire de la jeune personne puis en retireront immédiatement l’argent.

Normalement, les banques déterminent que le dépôt est frauduleux, et le détenteur de la carte sera tenu responsable de l’argent qui a été retiré.

Les détenteurs de carte sont recrutés par l’entremise de connaissances ou par la voie des médias sociaux. Les victimes ciblées par cette arnaque sont des élèves du secondaires détenteurs de comptes en banque. Pour les recruter, on fait appel à la pression de conformité, ainsi qu’à l’appât du gain facile.

Les parents sont encouragés à discuter de cette arnaque avec leurs enfants et de leur faire valoir :
•       Tu es responsable de tout ce qui se passe dans ton compte en banque
•       Ne donne pas ta carte bancaire et ne révèle ton NIP à qui que ce soit
•       L’argent « gratuit », ça n’existe pas

Si vous croyez que vous ou votre enfant soyez aux prises avec une arnaque semblable, communiquez avec votre institution bancaire et faites immédiatement geler votre compte.

Pour en savoir plus sur cette arnaque ainsi que sur d’autres types de fraudes, suivez @FraudOttawa<https://twitter.com/search?q=%40FraudOttawa> sur Twitter.
3.  Une autre fraude

Veuillez voir l’anglais.


Key contacts / Des contacts clés
Emergency / Urgence : 9-1-1

Non-emergency reports / pour une non-urgence : 613-236-1222
TTY 613-760-8100
ottawapolice.ca/onlinereporting 
· ottawapolice.ca/declarationenligne
· Crime Stoppers / Échec au crime : 1-800-222-8477 (TIPS)
· crimestoppers.ca
· echecaucrime.ca
